
Относно: Изменение и допълнение на Наредбата за прием на деца в общинските детски 
градини и в подготвителните групи в общинските училища на територията на 

Столична община  
 

Уважаеми г-н Чобанов, 
 

Като  майка на дете, което вече няколко години посещава общинска детска 
градина в група с над 30 деца, съм силно обезпокоена от предложението за 
увеличаване на броя деца в група.  
 

Системата на предучилищното образование в момента няма необходимия 
капацитет нито като материална база, нито като обезпеченост с персонал, нито 
като възможност да се отговори на физическите, емоционални и образователни 
нужди на децата в толкова големи групи. Децата се изморяват бързо, трудно се 
концентрират и са подложени на нездравословни нива на шум. Това важи с още 
по-голяма сила за детските ясли, където поради крехката си възраст децата се 
нуждаят от по-индивидуализирана грижа.  
 

Още повече, предвид усложнената епидемиологична обстановка в момента, 
подобно решение за увеличаване на броя деца в група противоречи на здравия 
разум и поставя под риск както децата, така и персонала в системата 
на предучилищното образование. 

 

Много по-разумно решение би било да се потърси вариант за разбиване на досегашните 

групи на по-малки такива, като се увеличи броят на групите. Например, вместо да се 

приемат 2 групи по 30 деца, да се приемат 3 групи по 25 деца. Ако това се заложи като 

дългосрочна стратегия, би могло при предстоящи планови ремонтни на материалната 

база на градините да се обособят нужните помещения за повече групи.    

 

Големият брой деца, които остават извън обхвата на системата на предучилищното 

образование е сериозен проблем, но решението му трябва да се търси в различна 

посока. Увеличаването на броя деца в група ще намали качеството на грижата, която те 

получават, което не бива да се допуска. 

 

С уважение, 

Иванка Еюп 

 


